
 
 

 

 

Onze kerk wordt nu “het kerktheater”! 
Tijdens het weekend van 26/27 en 28 januari wordt de kerk van Heide in een iets wat andere gedaante 

gehuldigd, de kerk wordt nu ook het “kerktheater”. Na een akkoord tussen het kerkfabriek en de gemeente, 

met de nodige subsidie van de provincie Antwerpen, werd de kerk opgewaardeerd naar een volwaardige 

nevenbestemming. Nieuwe stoelen werden geplaatst, achteraan in de kerk werd een bar geïnstalleerd en er 

kwamen ook toiletten. Ook de geluidsinstallatie, elektriciteit en wifi kregen een update. Tevens werd er een 

aangepast lokaal voorzien wat nu dienst doet als backstage. Kortom de kerk is nu ook klaar om evenementen 

toe te laten en bezoekers op een aangename manier te ontvangen. Om dit alles wat in de verf te zetten 

organiseert de gemeente een openingsweekend. Vrijdag 26 

januari om 20u heeft een nieuwjaarsconcert plaats, 

gebracht door het symfonisch orkest “Nuove musiche”, een 

muziekensemble die de aandachtige bezoeker de sfeer van 

een stromende Donau zal doen herinneren met onder 

andere composities van Strauss en Lederhandler (inkom 18 

euro). Zaterdag is er de officiële opening  (op uitnodiging) 

met toespraken van gemeente en provincie afgewisseld met 

culturele intermezzo’s van muziek, dans en theater. Op 

zondag 28 januari om 20u is Urbanus te gast met zijn 

kersverse show “bis,bis,bis”. Met stem en gitaar zal hij het 

publiek weten te boeien (inkom 35 euro, tickets vooraf te 

reserveren). Voor alle duidelijkheid, de kerk van Heide is nog 

niet ontwijd, er zullen dus ook nog kerkelijke diensten 

blijven plaatsvinden. 

Men kon alvast twee dagen genieten van het schaatsen! 
In de week van 8 tot 14 januari waren er twee 

volle dagen dat er op de vennen in de heide 

kon geschaatst worden, en of daar interesse 

voor was?  Vanaf het ogenblik dat de 

weervoorspellers vriesweer aankondigden 

begon het bij de schaatsliefhebbers al te 

kriebelen. Het gerief hiervoor, en de warme 

kledij, werden alvast klaargelegd om tijdig te 

kunnen uitrukken. Was het eerst nog wat 

koffiedik kijken dan kon de gemeente 

woensdagmorgen het licht toch op groen 

zetten voor de Putse Moer en het Van 

Gansenven. Voor het Stappersven was het nog 
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wat te gevaarlijk en daar werd het niet toegelaten. Woensdag en donderdag kon het plezier niet op en 

haastte velen schaatsers zich naar de heide. De gemeente zorgde voor stewards om alles in goede banen te 

leiden. Vrijdagvoormiddag moest deze winterse bezigheid al terug afgeblazen worden, de warmere 

temperaturen zette de dooi in. Door de zeer natte periode was er water genoeg in de heide. Op die manier 

kon het, al jaren droogstaande, Van Gansenven nog eens gebruikt worden, hoe lang was dat geleden? Of er 

deze winter nog meer schaatsgelegenheid komt is natuurlijk af te wachten, maar één zaak is zeker, de 

schaatsliefhebbers kijken er naar uit, dat is duidelijk! 

Chiro: een “Bonte avond” in 1947! 
We kwamen in het bezit van een verslag van een “bonte avond” georganiseerd in 1947 door de Chiro van 

Heide. Oud hoofdleider wijlen Staf Vandereyd schreef toen het volgende: 

Naast de “barakken”, of beter gezegd 

naast de gewone zondags-activiteiten 

en het bivakkeren, hadden de 

Chirojongens uit de jaren ’47 nog 

andere vorken met hooi op. Eén 

daarvan was hun jaarlijkse “bonte 

avond”. Deze welke nu onder de 

schrijver zijn hand komt,  was de 

eerste. Op het programma stond 

allerlei. Het eerste gedeelte werd door 

de leiders voor het voetlicht gebracht, 

het tweede door de jongens zelf. De 

leiders met name: Rik Bal, Jos 

Vanderstraeten, Theo Vanderveken, 

Robert Vanderveken, Nand Gotemans 

en schrijver, brachten een hoogstand 

“drama” op de planken. De tekst was 

zo goed gekend dat op een bepaalt en 

kritiek ogenblik alles stil werd; zelfs in 

de zaal was het muisstil. De “soufleur” 

was zijn tekst kwijt en wist niet waar hij 

was gebleven en….. daar stonden wij nu! Gelukkig voor niet lang, want één van de spelers zegde zo tussen 

zijn tanden door: “allé jong, ’t is on aa”! Maar …. Dat was niet stil genoeg gezegd voor de zaal, die barstte 

van het lachen, wat aan de spelers, de soufleur en het ganse gezelschap de gelegenheid gaf zich te 

herpakken. Tot daar het “drama” in één bedrijf van de leiders.  Onze jongens, toen hoofdzakelijk knapen, 

brachten het er beter vanaf. Zij voerden een  blijspel op, waarin een Ruprecht Veulemans, Piet Vercraeye, 

Hugo Kerremans, Hugo Gommeren, Michel da Costa Fernandes en Hugo Mees zich als echte acteurs 

ontpopte. Met dat stukje heeft de zaal niet gelachen….. iedereen brulde! Verder werd er een zangstonde 

gehouden. Zij die er waren zullen het zich nog wel herinneren dat er een scheur in het plafond kwam toen 

onze kleinste, Hugo Gommeren, zijn liedje met een nachtegalenstem naar voor bracht: “op enen boom een 

koekoek”….. alleen de “op” bleef zolang in de zaal rondzweven dat iedereen er zijn plezier aan beleefde. 

Deze bonte avond werd besloten met een optreden van “Al Crutson” die met een clownerie de ganse zaal 

aan het lachten bracht, zelfs meer, de ganse zaal zong en turnde, ook de parochieoverheid. “De avond was 

goed” zijn de parochievader, “alles verliep vlot, en hij heeft niet te lang geduurd” voegde hij er aan toe. Een 

compliment voor de Chirojongens! 
(Tekst en foto ons ter beschikking gesteld door Johan Theeuws) 



 
 

Buurtkoffie in Dennendael! 
Een volgende bijeenkomst van “buurtkoffie” in de wijk Dennendael 
gaat door op dinsdag 23 januari vanaf 14u in het Ernest Albert huis, 
Hortentiadreef 31. Deze maal is de boswachter te gast. Hij komt 
vertellen over de plannen van het Agentschap voor Natuur en Bos 
met het “klein schietveld”. Daarnaast is er natuurlijk ook weer koffie, 
thee of een ander drankje! 
 

 

 

GEZOCHT….wie heeft er nog oude treinkaartjes (coupons) van vroeger? 

Ook zoek ik nog altijd naar een foto van het vroegere routehuis gelegen aan de 

overweg in de Vogelenzangstraat. Ik heb intussen al veel nieuws over de vroegere 

bewoners maar een foto heb ik nog niet. 

Wie kan mij helpen? 

Alle info is welkom naar vandenbuijslouis@gmail.com of  witterspaul@gmail.com 

 

 

Oude en vergeten beroepen van vroeger 

Vandaag: Chronometriciën. 

Een chronometriciën was iemand die apparatuur voor nauwkeurige tijdsmeting maakte, herstelde en ijkte.  

In de periode dat er volop zakhorloges gedragen werden, kwamen hiervan ook chronometerversies voor. 

Deze werden eveneens gecontroleerd en verkregen een certificaat. 

Een draagbaar uurwerk met een zeer nauwkeurig gangresultaat waarop zeer 

kleine tijdsdelen kunnen worden afgelezen. Een chronometer is een uiterst 

nauwkeurig lopend horloge, in verschillende standen en bij verschillende 

temperaturen afgesteld, waarbij na goedkeuring door het COSC (Contrôle 

Officiel Suisse des Chronomètres) een certificaat wordt afgegeven. Een 

chronometer is een tijdmeetinstrument wat constant doorloopt in 

tegenstelling tot een chronograaf die stopgezet kan worden om tussentijden 

te meten. 

Ook polshorloges kunnen een chronometer zijn. Deze horloges lopen 

zeer nauwkeurig en zijn gecontroleerd door het COSC. Ze kunnen 

zowel mechanisch als elektronisch zijn. Voor de makers van zulke 

horloges kan een chronometercertificaat een prestigekwestie zijn. 
(bijdrage van Paul Witters) 
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Oud Kalmthoutenaar Jan Bosmans overleden. 
Meer dan een jaar geleden bracht Jan Bosmans in “Heide vertelt” zijn verhaal 
over zijn jeugd en de ouderlijke woning op de Kapellensteenweg vlak bij de 
Kijkuitstraat. Het was een verhaal verspreid over vier uitgaven wat door onze 
lezers zeker gesmaakt werd. 
Het was ons toen al gekend dat Jan zwaar ziek was, ALS speelde hem parten. 
Zaterdag 13 januari besloot Jan dat het genoeg was geweest en stapte hij 
bewust uit het leven. Hij koos voor euthanasie.  
Van opleiding was Jan radioloog, eerst verbonden aan het UZ Antwerpen en 
nadien aan het UZ Gent. Maar hij bouwde ook een carrière uit als medisch 
publicist, onder meer voor het vakblad “huisarts”.  Sedert mei 1993 was hij 

ook de hoofdredacteur van de Artsenkrant en vanaf 1995 van het vakblad “Patiënt Care”.  Hij stond 
vervolgens ook aan het hoofd van de specialistenbladen Meuron, Ortho-Rheumato en Skin. In 2020 ging Jan 
als radioloog met pensioen met als titel “dokter in de medische wetenschappen”. In augustus 2021 kreeg hij 
te horen dat hij aan de progressieve spierziekte ASL leed.  Toch bleef hij nog actief als journalist voor 
“MediSfeer”, hij publiceerde er interviews in de reeks “huisartsen aan het woord”. Door zijn ziekte moest hij 
in 2022 ook deze bezigheid opgeven. In 2006 deed Jan nog mee aan het VRT programma “de Canvascrack”, 
hij werd de eindoverwinnaar. Jan was gehuwd met huisarts Frieda Mast, was vader van twee kinderen en 
grootvader van drie kleinkinderen. Hij werd in Kalmthout geboren op 6 juli 1955 en was de zoon van Jos 
Bosmans (destijds onderdirecteur van het Gitok) en van Liza Fraeters. Gisteren 20 januari werd in Hoboken, 
waar hij woonde, van hem afscheid genomen. Op zijn 
rouwbericht lezen we: “hartstochtelijke minnaar van het 
Nederlands”, “kind van de Verlichting”, “burger van Europa”.  
Dat de Nederlandse taal ook nauw aan zijn hart lag had mogelijk 
ook wat te maken met zijn nonkel! Wie kent er nog het 
programma op de BRT destijds “hier spreekt men Nederlands” 
met Joos Florquin, Annie Van Avermaet en Kalmthoutenaar 
Fons Fraeters.  
(wie de verhalen die Jan Bosmans schreef voor “Heide vertelt” nog 
eens wil lezen kan dat via onze website www.binkalmthout.be Het gaat over de uitgaven van 23/10/2022 (146), 
30/10/2022 (147), 6/11/2022 (148) en 13/11/2022 (149) 

Hoofdman van de Sint-Jorisgilde overleden. 
Op 17 januari overleed Leo Vanwesenbeeck. Leo werd geboren in Kalmthout op 
1 februari 1946. In onze gemeente was Leo vooral gekend als hoofdman van de 
Kalmthoutse Sint Jorisgilde. Het gildeleven beheerste al van jongs af zijn leven.  
Vele jaren was de familie Vanwesenbeeck één met de Sint-Jorisgilde. Zijn ouders 
en zijn broers waren en zijn er al jarenlang bij betrokken. De gilderaad verwoorde 
het zo: “”Voor onze gilde is het een zwarte dag beseffende dat we voortaan 
verder moeten zonder onze steun en toeverlaat. Naast droefheid overheerst ook 
het gevoel van dankbaarheid: voor zijn realisaties, mooie herinneringen, 
inspirerende woorden en talrijke boeiende verhalen.”” Leo was al een tijdje ziek 
en moest uiteindelijk de strijd opgeven. Leo was de echtgenoot van Mart 
Vochten, vader van drie kinderen en grootvader van vijf kleinkinderen. Van Leo 
wordt afscheid genomen op zaterdag 3 februari om 11u in de Onze Lieve 
Vrouwekerk in Kalmthout-centrum.  

Renovatie van “t Kapelleke”! 
De gemeentelijke actie “denk mee voor Heide” zorgt ervoor dat het Kapelleke van Heide (hoek 
Kapellensteenweg/Beauvoislaan) kan gerenoveerd worden. Ondertussen is er een werkgroep gevormd die 
voorstellen gaat doen naar de gemeente, zij gaan op hun beurt hiervoor de nodige middelen voorzien. Enkele 
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mensen hebben zich al aangemeld om mee te werken maar we kunnen nog wel wat hulp gebruiken. Een 
eerste overlegvergadering houden we in ’t Centrum op donderdag 1 februari om 20u. Wie nog mee wil 
aansluiten meldt dit even aan Louis van den Buijs (mailadres hieronder in de balk). De nodige info  volgt dan! 

Een uitnodiging voor vrijdag 8 maart! 
Noteer alvast deze datum in uw agenda. Vrijdag 8 maart vanaf 18u30 ben je welkom in het “Kerktheater” 
(Kerk Heide) voor een avond “Bit 2 Byte”. De verenigde Kalmthoutse BINs zijn organisator van dit evenement. 
Naast verschillende infostanden rond veiligheid zijn er ook presentaties. De avond start met een presentatie, 
die op een ludieke manier wordt gebracht, “van lei en griffel tot computer”. Spreker is Steve De Smet, 
gewezen politiecommissaris van Gent en beter bekend als “de flik”. Hij overloopt de hele evolutie die er is 
geweest, vertrekkende met primitieve middelen om schriftelijk te communiceren. Na deze voordracht 
belicht Benno Gekiere, voorzitter van het BIN-kenniscentrum, de rol die hij met zijn vereniging vervult om 
de cybercriminaliteit mee aan te pakken. Cyberambassadeur Stijn Van Bouwel, tevens BIN-coördinator van 
BIN Bosduin, sluit af met het geven van tricks en tips om je te wapenen tegen de criminelen. De BINs bieden 
iedereen een gratis drankje aan, meteen het signaal om na de voordrachten gezellig met elkaar in gesprek 
te gaan en er een gezellige avond van te maken. 
Fietsen markeren 
De lokale politie Zone Grens zal diezelfde avond ook fietsen markeren. Voor de kerk wordt een stand 
ingericht waar je tussen 16u en 19u terecht kan om je fiets te laten markeren. 
Meer info rond dit gebeuren lees je de volgende weken in “Heide vertelt”.  

Uit de oude doos: herinneringen! 

Guido Zegels stuurde 
ons een foto 
(waarvoor dank) 
genomen op de 
plaats waar later de 
fabriek “The Right 
Plastilit” werd opge-
richt. Het is één van 
de eerste foto’s 
genomen bij aanvang 
van de werken. Het is 
de ruimte tussen de 
Kapellensteenweg en 
de Heidestatiestraat 
(nu Willy Vander-
steenplein) 

 
 

“Heide vertelt” is een digitaal krantje. Verschijnt wekelijks op zondagmorgen. 
Redactie: Louis van den Buijs, Heidestatiestraat 58/bus1, 
2920 Kalmthout. (0477/22.24.81). 
Redactieadres: vandenbuijslouis@gmail.com 
Eerder verschenen krantjes zijn te raadplegen via de 
website www.binkalmthout.be  

mailto:vandenbuijslouis@gmail.com
http://www.binkalmthout.be/

